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KONGRES GEOMETARA I GEODETA U NOVOM SADU

U kongresne dane 27, 28 i 29 marta o. g. okupili su se u
Novom Sadu geometri-delegati i veliki broj ostalih kolega, da
posvete nekoliko časova zajedničkog rada interesima naše /epe
struke i da uzajamnom brigom i pažnjom pretresu nevolje i po
trebe našega staleža.

Objavljena predavanja i referati privukli su pažnju kolega
i stručnih krugova uopšte, tako da je poseta naročito na preda
vanjima prvog i drugog dana bila vrlo !epa. Među gostim~
bili su gg. počasni pretsednik udruženja đenera/ Stevan Boško
vić, !van Sviščov univerzitetski profesor i inž. Miodrag Hadži
Vidojković, koji je zastupao klub geodetskih inžinjera iz
Beograda.

Otvaranje kongresa izvršio je u nedelju 27 marta u 11 ča
sova pre podne g. Vidak Stevan, poč. pretsednik, koji je goste 
pozdravio u ime Sekcije Novi Sad dobrodošlicom. Kongres je 
uputio svoje jednodušne pozdrave i izraze odanosti Nj. V. 
Kralju Petru li i visokom Kraljevskom Domu. Poslale su takođe
pozdravne depeše g. dr. M. Stojadinoviću pretsedniku Mini
starskog saveta i g. Dušanu Letici Ministru finansija.

Zatim sledilo je javno predavanje „Uloga geometra u
službi društva i države", koje je održao g. dr. Zvonimir Kralj,
načelnik Ode/jenja katastra i drž. dobara iz Beograda. Ovim
predavanjem (koje donosimo na uvodnom mestu) dao je govor
nik opšti uvod u kongresne rasprave. U predavanju je doku
mentovano i nepobitno izražena činjenica da geodetski radovi
služe čovečanstvu od prvih početaka kulture i civilizacije i da
radovi geometra i danas igraju važnu i često osnovnu ulogu za
mnoge tehničke radove, a što je najvažnije radovi ·geometra
stoje direktno u službi istine i pravnog reda. Prisutni su preda
vanje sa pažnjom saslušali i toplim aplauzom uvaženom preda
vaču izrekli svoje odobravanje.
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. Drugog dana bili su na dnevnom redu stručni referati. Po
red delegata i kolega i ova predavanja posetili su mnogi pnja
telji naše struke.

Prvi stručni referat dao je g. inžinjer Aleksandar Kostić po
temi: ,,Uloga katastarskog plana u narodnoj privredi", g. Ko
stić je u ovom referatu izneo neophodnu potrebu za reformom
µ organizaciji izvođenja stručnih geodetskih radova i potrebu
reorganizacije kako centralne tako i katastarskih ustanova
uopšte. Predavač je izneo takođe svoju zamisao o izvedbi ove
reforme i o stvaranju materijalnih mogućnosti za to. Predava
nje g. Kostića su učesnici kongresa prihvatili sa opštim i dugo
trajnim odobravanjem. U diskusiji koja je sledila izražena je
zadovoljstvo, da je ovo aktuelno pitanje došlo u raspravu pred
forum pretstavnika geodetske struke, te je predavaču izražena
zahvalnost na opširnim izlaganjima i predlozima, koji će sva
kako poslužit, kao osnova na kojoj treba povesti svestranu
akciju za sprovođenje iznetog programa, čije ostvarenje će zna
čiti dolazak nove epohe u razvitku naše geodetske javne službe
i stručnog rada geometara uopšte.

U drugom referatu „Položaj jugos/ovenskog katastarskog
geometra u službi i društvu" podao je g. Rikard Gans, viši
Tinansijski savetnik iscrpnu i objektivnu sliku o prilikama pod
kojima geometri vrše svoju napornu službu i izneo sve što bi
trebalo učiniti da bi se barem najteži staleški problemi povoljno
regulisali. Učesnici kongresa su izlaganja g. Gansa popratili
Jednodušnim aplauzom priznanja. U diskusiji u kojoj je uče
stvova/o nekoliko govornika iznete su u glavnom činjenice,
koje su temeljno obrađene u samom referatu, te je i sama dis
kusija pokazala da je g. Gans svoj referat obradio i izneo po
gledom na sve nevolje i potrebe geometarskog staleža.

Kongres je doneo jednodušni zaključak da se referati gg.
Kostića i Gansa u celosti predadu stručnom odboru za rezolu
cije i da se u rezoluciji izrazi jednodušnost pogleda geometara
na rešenje stručnih i staleških pitanja u smislu pred/aga izne
tih u referatima.

Moramo napomenuti, da je odluka Glavne uprave, da se sa
zove kongres geometara i geodeta i da se sva stručna i staleška
pitanja iznesu u iscrpnim referatima pred ovaj forum bila ume
sna. Kongres je dao novi pravac našim nastojanjima na stru
čnom polju. Ova naša nastojanja moraju uspeti a time mora
.doći i do rešenja naših staleških pitanja.

Da bi se sa referatima g. Kostića i Gansa upoznale sve ko
lege donosimo iste u celosti u glasniku.


